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ORG.0002.3.2019 

Protokół 

z V sesji Rady Gminy Buczkowice, 

która odbyła się dnia 27 marca 2019 r. 

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

 

Obecni na sesji: 

radni wg załączonej listy obecności, 

sołtysi wg załączonej listy obecności, 

Radna Rady Powiatu Bielskiego, Pani Janina Janica-Piechota,  

Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

Radca Prawny Urzędu Gminy, Pani Krystyna Dadok, 

protokolant – inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice, Ewa 

Matera. 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie V sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wystąpienia gości. 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

2) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019,  
3) zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości i zasad wypłaty diet 

przysługujących radnym gminy Buczkowice i sołtysom oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym, 

4) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt”, 

5) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność 

gminy Buczkowice w prawo własności tych gruntów, 

6) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Buczkowice na rok 2020 
środków stanowiących fundusz sołecki,  

7) zmiany uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych 
rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

4. Przedstawienie raportu z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2018. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski.  
6. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Buczkowice. 
7. Zamknięcie V sesji Rady Gminy Buczkowice. 
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Głosowania jawne podczas sesji przeprowadzane są za pomocą systemu umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. Protokoły tych głosowań stanowią 

załączniki do protokołu z sesji. 

 

Ad 1. Otwarcie V sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy, Radny Jerzy Foltyniak przywitał obecne na sesji osoby oraz 

odczytał informację dotyczącą przetwarzania wizerunku i zakazu używania danych osobowych 

(zał. do protokołu), a następnie otworzył V sesję VIII kadencji Rady Gminy Buczkowice 

i stwierdził prawomocność obrad – na sali posiedzeń obecnych było 11 radnych.  

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.10. 

 

Następnie Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad. Wniosków o zmianę porządku 

obrad nie zgłoszono. 

 

Ad 2. Wystąpienia gości. 
 
Nie zgłoszono. 

 

Ad. 3. Rozpatrywanie projektów uchwał i podejmowanie uchwał (wykaz podjętych uchwał 

załączono do protokołu). 

 
Ad 3.1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Buczkowice. 
 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wg autopoprawki. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Radca Prawny poinformowała obecnych, że po przekazaniu radnym projektów uchwał 

ukazał się tekst jednolity ustawy o samorządzie gminnym – w podstawach prawnych 

wszystkich projektów uchwał należy wprowadzić więc odesłanie do nowego tekstu (Dz. U. 

z 2019 r. poz. 506). 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 
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Ad 3.2. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wg autopoprawki. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

 

Ad 3.3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości i zasad 

wypłaty diet przysługujących radnym gminy Buczkowice i sołtysom oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących radnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 10 „za”, 

1 przeciw. 

 

Ad 3.4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt”. 
 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
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Nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

 

Ad 3.5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 
jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących 
własność gminy Buczkowice w prawo własności tych gruntów. 
 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Radna Górna zapytała czy właściciele budynku mogą w każdej chwili złożyć wniosek 

o udzielenie bonifikaty. 

 

Radca Prawny odpowiedziała twierdząco, dodając, że wójt ma obowiązek do końca roku 

wydać zaświadczenie o przekształceniu, które jest podstawą wpisu w księdze wieczystej. 

 

Radny Jan Świerczek zapytał czy takie działki mamy tylko w Kalnej. 

 

Wójt Gminy odpowiedział twierdząco. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

 

Ad 3.6. Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Buczkowice na rok 2020 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
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Radna Górna zapytała ile środków tracimy przez niewyodrębnianie funduszu w stosunku do 

hipotetycznie wykorzystanych. 

 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 wysokość funduszu w przypadku naszej gminy to łącznie ponad 165 tys. zł, z czego 

maksymalnie można odzyskać 40%, jednak zwroty za 2017 rok zmniejszono (z 40% na 

28,567%, z 30% na 21,425% oraz z 20% na 14,283%), 

 nasze plany inwestycyjne idą w innych kierunkach, gdzie mamy możliwości 

pozyskania środków w znacznie większej skali (60-85%), więc jest to zdecydowanie 

korzystniejsze. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 9 „za”, 

2 wstrzymało się od głosu. 

 

Ad 3.7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób 
objętych rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
 

Radna Górna zapytała co zakwestionował Wojewoda. 

 

Radca Prawny wyjaśniła, że pracownik nadzoru telefonicznie przekazał informację, 

że w uchwale nie powinny znajdować się zapisy dotyczące pomocy rzeczowej. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 
 
Radna Sternal przytoczyła pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu (…) 
i Komisji Oświaty (…). 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 
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Ad 4. Przedstawienie raportu z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2018. 
 

Wójt Gminy przedstawił raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2018 (zał. do protokołu). 

 

Do raportu nie wniesiono uwag ani zapytań. 

 

Ad 5. Sprawy bieżące, wolne wnioski.  
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, że w okresie pomiędzy sesjami 

wpłynęły dwie interpelacje Radnej Górnej, dzisiaj interpelacje złożyli Radny Zdzisław 

Świerczek i Radny Jan Świerczek. 

 

Radny Roman Wrona poprosił o przedstawienie w Gazecie Gminnej nowych zasad 

dotyczących zgłaszania interpelacji (mieszkańcy pytają dlaczego przestały się ukazywać). 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zgodnie z zapisami ustawy interpelacje mają być publikowane 

w BIP, na stronie internetowej i w inny sposób zwyczajowo przyjęty (u nas Gazeta Gminna). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 30 kwietnia br. 

i będzie poprzedzona wspólnym posiedzeniem komisji w dniu 26 kwietnia. Następnie Pan 

Przewodniczący przedstawił uchwałę Rady Gminy Lipowa dotycząca wniosku mieszkańców 

o odłączenie części wsi Lipowa i przyłączenie jej do wsi Kalna w gminie Buczkowice (zał. do 

protokołu). 

 

Radna Górna powiedziała, że z uwagi na zmianę planowanego terminu sesji nie będzie 

mogła wziąć w niej udziału oraz poinformowała obecnych, że w Radziechowach jest 

prowadzona 1 i 2 klasa sportowa, planuje się kolejną w następnym roczniku. Następnie 

Radna zapytała co z konkursem na fotowoltaikę. 

 

Wójt Gminy poinformował, że konkurs nie został jeszcze rozstrzygnięty. 

 

Radna Górna zapytała czy droga powiatowa w Rybarzowicach będzie remontowana. 

 

Wójt Gminy powiedział, że pierwsze znaczące ubytki zostały uzupełnione. 

 

Pani Janina Janica-Piechota powiedziała, że: 

 przekazała w starostwie informacje o złym stanie ul. Wiślańskiej, jednak jest to droga 

krajowa i udzielono jej odpowiedzi, że powiat nie ma wpływu na jej stan, 

 w kwietniu na wyjazdowym posiedzeniu komisji ds. transportu odbędzie się wizja na 

ul. Grunwaldzkiej w Buczkowicach i ul. Beskidzkiej w Rybarzowicach, 
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 zostanie przygotowany harmonogram remontów dróg powiatowych – będzie on 

uzgadniany z wójtami i burmistrzami – współfinansowanie będzie tutaj istotne jeśli 

chodzi o możliwość realizacji. 

 

Radny Zdzisław Świerczek powiedział, że droga powiatowa w Rybarzowicach jest 

remontowana, jednak studzienki nadal są zapadnięte. 

 

Pani Janica-Piechota powiedziała, że zwróci na to uwagę i przybliżyła radnym nową 

technologię remontu wokół studzienek (wykładanie kostką). 

 

Wójt Gminy poinformował, że zorganizowany przez Aquę już kolejny raz przetarg zmierza do 

pozytywnego rozstrzygnięcia, rura powinna zostać zamontowana w ul. Grunwaldzkiej 

w terminie, który umożliwi położenie końcem wakacji nowej nakładki asfaltowej. 

Radny Więcek poprosił o wprowadzenie ograniczenia tonażu na drodze powiatowej w Kalnej 

do 7,5 tony (podobnie jak w Godziszce), ponieważ aktualnie przez wieś przejeżdżają z dużą 

prędkością samochody ciężarowe, które niszczą drogę i zagrażają bezpieczeństwu – ruch jest 

„nie do wytrzymania”. 

 

Wójt Gminy powiedział, że na drogach powiatowych zarządza powiat, jednak wprowadzenie 

takiego ograniczenia prawdopodobnie nie będzie możliwe ze względu na ciągłość projektu. 

  

Pani Janica-Piechota powiedziała, że drogi są teraz budowane „pod 40 ton” i wprowadzanie 

ograniczeń w świetle aktualnych przepisów jest trudne. Pani Janica dodała, że pojawia się 

„światełko w tunelu” polegające na dążeniach do przywrócenia przewozu ciężkich towarów 

na kolej. 

 

Radny Jan Świerczek powiedział, że na terenie gminy znajduje się dużo zakładów 

i samochody ciężarowe muszą do nich dojechać – oraz zwrócił uwagę, że przedsiębiorcy 

płacą duże podatki. 

 

Radna Górna poprosiła by na stronach szkół zamieścić informacje, że egzaminy się odbędą. 

 

Radny Foltyniak powiedział, że dyrektorzy kontaktują się z rodzicami za pomocą 

mobidzienników i nie ma tutaj ryzyka niedoinformowania. 

 

Radny Jan Świerczek zapytał czy wiadomo coś odnośnie bobrów. 

 

Wójt Gminy powiedział, że nie ma żadnych nowych wiadomości w tej sprawie i zadeklarował 

zasięgnięcie informacji w zarządzie wód. 
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Sołtys Rybarzowic zapytał czy jest możliwość przeniesienia jednej z wymienianych kładek 

w inne miejsce. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie jest to możliwe, a wymieniane kładki przeznaczone są do 

zniszczenia. 

 

Sołtys Rybarzowic zapytał czy nie można zamontować którejś nad Godziszczanką. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie wolno na potokach montować żadnych kładek bez 

odpowiednich projektów i uzgodnień. 

 

Radny Roman Wrona powiedział, że bobry pojawiły się już w górnej części Buczkowic. 

 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Buczkowice. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół był wyłożony i zapytał czy radni zgłaszają do 

niego poprawki lub uzupełnienia. 

 

Radni nie zgłosili poprawek ani uzupełnień. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy 

Buczkowice. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła protokół – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

 

Ad 6. Zamknięcie V sesji Rady Gminy Buczkowice. 

 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jerzy Foltyniak zamknął V sesję Rady Gminy Buczkowice. 

 

Sesja zakończyła się o godz. 16.25. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Foltyniak 

 

 

Protokołowała: Ewa Matera 



 

 

Informuję, że sesje Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej  

i na stronie internetowej gminy, co oznacza przetwarzanie wizerunku 

wszystkich osób biorących udział w sesjach Rady Gminy. 

 

Jednocześnie informuję o zakazie używania danych osobowych osób 

fizycznych w czasie sesji i posiedzeń komisji Rady Gminy,  

również ewentualne pisma nie mogą być odczytywane wraz z danymi 

osobowymi osób innych niż osoby publiczne. 

 

 



Wykaz uchwał podjętych na V sesji Rady Gminy Buczkowice 

w dniu 27 marca 2019 roku: 

 

1) uchwała Nr V/35/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice, 

2) uchwała Nr V/36/19 w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019, 

3) uchwała Nr V/37/19 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości 

i zasad wypłaty diet przysługujących radnym gminy Buczkowice i sołtysom oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym, 

4) uchwała Nr V/38/19 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt”, 

5) uchwała Nr V/39/19 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 

jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów 

stanowiących własność gminy Buczkowice w prawo własności tych gruntów, 

6) uchwała Nr V/40/19 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Buczkowice na rok 2020 środków stanowiących fundusz sołecki, 

7) uchwała Nr V/41/19 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób 

objętych rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

 

Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice 

 

 



Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 

 

Obowiązek uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii wprowadziła ustawa 

z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii (t.j. Dz.U. z 2018 r. poz. 1030 ze zmianami). 

Ta sama ustawa zobowiązuje Wójta Gminy do sporządzenia raportu z wykonania Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii i przedstawienia go Radzie Gminy w terminie do 31 marca 

roku następującego po roku, którego dotyczy informacja. 

 

Mając na uwadze spójność tematyki, od 2012 roku w gminie Buczkowice uchwala się corocznie 

jeden program zapobiegania uzależnieniom pod nazwą Gminny Program Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Program na rok 

2018 został przyjęty na mocy uchwały XXXVI/277/17 Rady Gminy Buczkowice z dnia 20 grudnia 

2017 r. i był jeden raz zmieniony.   

 

Pierwotnie na realizację programu przeznaczono kwotę 178.000 zł, z czego 8.000 zł dotyczyć miało 

stricte przeciwdziałania narkomanii (zadanie to było realizowane również w ramach pozostałych 

środków - jako zapobieganie uzależnieniom). W trakcie roku kwotę przewidzianą na 

przeciwdziałanie narkomanii zmniejszono o 1000 zł celem wsparcia działań dotyczących 

„przeciwdziałania alkoholizmowi”. 

 

W ramach realizacji opisanego wyżej programu – w części dotyczącej przeciwdziałania narkomanii 

- podjęto w roku 2018 następujące działania: 

 we współpracy ze szkołami opracowano i przeprowadzono ankietę dotyczącą zagrożeń 

związanych z używaniem substancji psychotropowych, środków zastępczych oraz nowych 

substancji psychoaktywnych – oraz opracowano jej zbiorcze wyniki, 

 współpracowano ze szkołami w zakresie realizacji szkolnych programów profilaktycznych, 

w tym przeanalizowano wyniki diagnozy przeprowadzonej przez szkoły w zakresie 

występujących w środowisku szkolnym czynników chroniących oraz czynników ryzyka, ze 

szczególnym uwzględnieniem zagrożeń związanych z używaniem substancji psychotropowych, 

środków zastępczych oraz nowych substancji psychoaktywnych, 

 nawiązano współpracę z policją celem zobrazowania zagrożenia narkomanią na terenie gminy 

Buczkowice, 

 zorganizowano przegląd profilaktycznych spektakli teatralnych przygotowanych przez młodzież 

szkolną z terenu gminy, 



 zorganizowano prelekcje dla rodziców uczniów wszystkich placówek oświatowych na terenie 

gminy na temat zasad wychowania człowieka wolnego od uzależnień, 

 zorganizowano warsztaty mające na celu wdrażanie do życia wolnego od uzależnień dla młodzieży 

we wszystkich szkołach gminy Buczkowice. 

 

Koszty realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 wyniosły łącznie 

6,824,31 zł: 

1) przegląd spektakli profilaktycznych: 3.685,31 zł; 

2) prelekcje dla rodziców i warsztaty dla młodzieży: 2.950,00 zł, 

3) prenumerata czasopisma „Remedium”: 189 zł. 

 

Inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice, Ewa Matera 

 

 
















